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ZÁPISNICA 
 

zo 17. rokovania Finančnej komisie Zastupiteľstva 
Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 12. 06. 2020 

na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru 1, Košice, 
zasadacia miestnosť č. 310 (2. poschodie) 

 
 
PROGRAM  ROKOVANIA: 

1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 
2. Informácia o poskytnutých dotáciách do 3 300 eur v zmysle § 5 ods. 5 Všeobecne 

záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií 
v znení neskorších zmien a doplnkov 

3. Zmena a doplnenie všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja 
č. 1/2002 o používaní symbolov Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne 
záväzného nariadenia č. 8/2008 a č. 5/2014 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o výške úhrady 
za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych služieb 
v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

5. Návrh Dodatku č. 1 k Rokovaciemu poriadku komisií Zastupiteľstva Košického 
samosprávneho kraja 

6. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
na II. polrok 2020 

7. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2020 
8. Majetkové veci 

a) Nájom nebytových priestorov v zdravotníckych zariadeniach v Košiciach 
9. Rôzne 

10. Záver 
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K bodu č. 1 
Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 
 
Vyjadrenie: Predseda komisie Ing. František Petro otvoril 17. rokovanie komisie a privítal 
všetkých prítomných členov komisie a zástupcov Úradu KSK. 

Z celkového počtu 25 členov komisie bolo prítomných 13 členov komisie, čo je nadpolovičná 
väčšina a komisia bola tak uznášaniaschopná. 

Svoju neúčasť na 17. rokovaní komisie ospravedlnili Ing. Ján Kokarda, Ing. Karol Pataky, 
Ing. Igor Petrovčík, Ing. Róbert Puci, Ing. Dušan Tomaško, MBA, Mgr. Vladimír Hardoň 
a Ing. Peter Jakab. 
 
Záver: Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová požiadala o zmenu poradia prerokovania bodu č. 8 a) 
tak, aby bol zaradený za bod č. 1. Predseda komisie dal o návrhu hlasovať. 
 
Hlasovanie č. 1 
Prítomní: 13 
 
Za: 13                                            Proti:  0                                 Zdržal sa: 0 
Návrh bol  schválený. 
 
Predseda komisie požiadal členov komisie o hlasovanie o programe ako celku vrátane 
schválenej zmeny. 
 
Uznesenie č. 29/2020 
Komisia schvaľuje program 17. rokovania komisie. 
 
Hlasovanie č. 2 
Prítomní: 13 
 
Za: 13                                            Proti:  0                                 Zdržal sa: 0 
Návrh bol  schválený. 
 
Predseda komisie skonštatoval, že program 17. rokovania komisie bol schválený. 
 
 
K bodu č. 8 
Majetkové veci 
a) Nájom nebytových priestorov v zdravotníckych zariadeniach v Košiciach 
 
Vyjadrenie: Materiál prezentovala vedúca odboru správy majetku Ing. Darina Šebeňová. 

Diskusia: Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová v diskusii uviedla, že terajší nájomcovia neboli 
o zámere kraja upovedomení v dostatočnom časovom predstihu. Pripomenula, že Komisia 
k hospodáreniu s majetkom predložený materiál neodporučila schváliť. Nájomcovia mali 
predložiť indikatívne ponuky do 48 hodín, čo podľa nej nemuseli stihnúť a preto chápe, že sa 
obrátili na advokátsku kanceláriu, ktorá bude obhajovať ich záujem pokračovať v nájme. 
Nájomcovia podľa nej nespochybňujú potrebu rekonštrukcie polikliník a zvýšenie nájmu, ale 
kritizujú spôsob komunikácie zo strany kraja. 

Ing. Emil Kočiš, PhD. uviedol, že ak je výška nájomného uhrádzaná súčasnými nájomcami 
neadekvátna, mala by byť pravidelne zvyšovaná podľa aktuálnych trhových cien. Domnieva 
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sa, že ak bude vo všetkých poliklinikách iba jeden nájomca, tak sa to odzrkadlí na vyšších 
cenách pre zákazníkov. 

Ing. František Petro opätovne upozornil, že Komisia k hospodáreniu s majetkom predložený 
materiál neodporučila schváliť. 

Riaditeľ kancelárie predsedu JUDr. Boris Bilčak reagoval, že postup kraja bol korektný 
a nezvýhodňuje nikoho. Zámer KSK bol prezentovaný súčasným nájomcom v predstihu a tí 
mohli do 05. 06. 2020 predložiť svoju indikatívnu ponuku. Zároveň informoval, že o spôsobe 
vyhlásenia verejnej obchodnej súťaže ešte nie je rozhodnuté. 

Ing. Marián Zahoranský, PhD. sa zaujímal, či bude verejné obstarávanie vyhlásené spolu 
pre všetky polikliniky alebo jednotlivo pre každú zvlášť. Domnieva sa, že keď bude verejné 
obstarávanie vyhlásené spolu pre všetky polikliniky, znevýhodní to malé firmy. 

Ing. Emil Kočiš, PhD. poznamenal, že viacero poskytovateľov vytvára zdravé konkurenčné 
prostredie a zákazníci majú väčšia šancu dostať sa k preferovanému lieku. Nedá sa 
predpokladať, že malé firmy sú schopné zložiť 3 mil. eur vopred. Korektné by bolo ponúknuť 
terajším nájomcom trhové nájomné a ak by to neakceptovali, tak osloviť iné subjekty. 

Pán Rečka skonštatoval, že suma 3 mil. eur je príliš nízka, aby pokryla modernizáciu 
všetkých zdravotníckych zariadení. Pýtal sa, prečo sa KSK nezapojil do výzvy 
na rekonštrukciu polikliník, keď tak urobili malé obce a následne získali financie z EÚ. 

Riaditeľ kancelárie predsedu JUDr. Boris Bilčak odpovedal, že podmienky pre kraje boli 
ťažko splniteľné a ani jeden kraj sa preto do spomínanej výzvy nezapojil. 

Riaditeľ úradu Ing. Juraj Ďorko doplnil, že k stanovenému termínu 05. 06. 2020 sa mali 
nájomcovia možnosť vyjadriť a žiaden z nich nenamietal, že nestihne predložiť indikatívnu 
ponuku včas. 

Na otázku Ing. Richarda Dlhého ako vyberie kraj nového nájomcu reagoval riaditeľ 
kancelárie predsedu JUDr. Boris Bilčak, že bude vyhlásená verejná obchodná súťaž. 
Momentálne úrad analyzuje ako ju správne nastaviť, aby sa eliminovali možné riziká. 

Ing. Emil Ďurovčík poznamenal, že ak nájomcov zastupuje advokátska kancelária, môžu dať 
celú vec na súd a po predbežnom opatrení súdu môže prísť konečné rozhodnutie až 
po niekoľkých rokoch. 
 
Záver: Predseda komisie dal po ukončení diskusie hlasovať o návrhu na uznesenie. 
 
Návrh na uznesenie 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 
návrhu. 
 
Hlasovanie č. 3 
Prítomní: 18 
 
Za: 3                                           Proti:  4                                 Zdržal sa: 11 
Návrh nebol schválený. 
 
 
K bodu č. 2 
Informácia o poskytnutých dotáciách do 3 300 eur v zmysle § 5 ods. 5 Všeobecne 
záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií 
v znení neskorších zmien a doplnkov 
 
Vyjadrenie: Materiál prezentovala referentka pre poskytovanie dotácií Mgr. Alena Šuranová 
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Diskusia: K materiálu neboli žiadne pripomienky. 
 
Záver: Predseda komisie dal hlasovať o návrhu na uznesenie. 
 
Uznesenie č. 30/2020 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie. 
 
Hlasovanie č. 4 
Prítomní: 18 
 
Za: 18                                          Proti:  0                                  Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 
 
 
K bodu č. 3 
Zmena a doplnenie všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja 
č. 1/2002 o používaní symbolov Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne 
záväzného nariadenia č. 8/2008 a č. 5/2014 

Vyjadrenie: Materiál prezentovala zástupkyňa riaditeľa kancelárie predsedu Mgr. Martina 
Kožárová. 
 
Diskusia: Na otázku Ing. Emila Ďurovčíka, v ktorých komisiách bol tento materiál 
prerokovaný odpovedala Mgr. Kožárová. 
 
Záver: Predseda komisie dal hlasovať o návrhu na uznesenie. 
 
Uznesenie č. 31/2020 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 
návrhu. 
 
Hlasovanie č. 5 
Prítomní: 18 
 
Za: 11                                          Proti:  0                                   Zdržal sa:  7 
Návrh bol schválený. 
 
 
K bodu č. 4 
Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o výške 
úhrady za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych 
služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 
 
Vyjadrenie: Materiál prezentoval vedúci referátu pre analýzy a financovanie sociálnych 
služieb Ing. Vladimír Pauco 
 
Diskusia: Ing. Emil Ďurovčík sa v diskusii na základe svojich vlastných porovnaní vyslovil 
proti predloženému návrhu. Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová požiadala o posunutie účinnosti 
návrhu predmetného VZN, obdobne ako to odporučila aj Komisia k hospodáreniu 
s majetkom. Ing. Jozef Sokologorský vyslovil s výpočtom položiek v materiáli spokojnosť, 
chýbalo mu však porovnanie navrhovaných súm s pôvodnými sumami. 
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Záver: Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová podala návrh na uznesenie v znení: Komisia odporúča 
zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť s odloženou účinnosťou od 01. 01. 2021. 
 
Predseda komisie dal po ukončení diskusie hlasovať najprv o pozmeňujúcom návrhu 
Ing. Mgr. Lenky Kovačevičovej. 
 
Návrh na uznesenie Ing. Mgr. Lenky Kovačevičovej 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť s účinnosťou 
od 01. 01. 2021. 
 
Hlasovanie č. 6 
Prítomní: 18 
 
Za: 7                                            Proti:  0                                 Zdržal sa: 11 
Návrh nebol schválený. 
 
Návrh na uznesenie 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 
návrhu. 
 
Hlasovanie č. 7 
Prítomní: 18 
 
Za: 8                                         Proti: 4                                   Zdržal sa: 6 
Návrh nebol schválený. 
 

K bodu č. 5 
Návrh Dodatku č. 1 k Rokovaciemu poriadku komisií Zastupiteľstva Košického 
samosprávneho kraja 
 
Vyjadrenie: Materiál prezentovala vedúca organizačného oddelenia PhDr. Anna Heribanová. 
 
Diskusia: Ing. Emil Kočiš, PhD. sa v diskusii vyjadril, že by zvolávanie komisie formou 
online rokovania nemalo byť výlučne na rozhodnutí predsedu komisie. Jeho názor podporil 
pán Michal Rečka. PhDr. Anna Heribanová uviedla, že predseda komisie môže uprednostniť 
dištančné rokovanie napr. v prípade ak by hrozilo, že rokovanie komisie nebude 
uznášaniaschopné. Riaditeľ kancelárie predsedu JUDr. Boris Bilčak doplnil, že tento dodatok 
k rokovaciemu poriadku umožňuje ďalší spôsob rokovania komisie. Riaditeľ úradu Ing. Juraj 
Ďorko podotkol, že je lepšie rokovať a hlasovať o materiáloch online než aby komisia nebola 
uznášaniaschopná pre neprítomnosť jej členov. 
 
Záver: Predseda komisie dal hlasovať o návrhu na uznesenie. 
 
Uznesenie č. 32/2020 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 
návrhu. 
Hlasovanie č. 8 
Prítomní:  17 
 
Za: 15                                        Proti: 0                                Zdržal sa: 2 
Návrh bol schválený. 
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K bodu č. 6 
Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
na II. polrok 2020 
 
Vyjadrenie: Materiál prezentovala vedúca organizačného oddelenia PhDr. Anna Heribanová. 
 
Diskusia: K materiálu neboli žiadne pripomienky. 
 
Záver: Predseda komisie dal hlasovať o návrhu na uznesenie. 
 
Uznesenie č. 33/2020 
Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého 
návrhu. 
 
Hlasovanie č. 9 
Prítomní:  17 
 
Za:  17                                       Proti:   0                                  Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 

 
K bodu č. 7 
Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2020 
 
Vyjadrenie: Materiál prezentovala vedúca referátu rozpočtu Ing. Kvetoslava Lipovská. 
 
Diskusia: K materiálu neboli žiadne pripomienky. 
 
Záver: Predseda komisie dal hlasovať o návrhu na uznesenie. 
 
Uznesenie č. 34/2020 
Komisia schvaľuje Plán úloh Finančnej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho 
kraja na II. polrok 2020 podľa predloženého návrhu. 
 
Hlasovanie č. 10 
Prítomní: 17 
 
Za: 17                                       Proti:  0                                  Zdržal sa: 0 
Návrh bol schválený. 

 
K bodu č. 9 
Rôzne 
 
Vyjadrenie: Ing. Emil Kočiš, PhD. sa zaujímal, prečo neboli do programu rokovania komisie 
zaradené všetky štyri body o majetkových veciach. Riaditeľ kancelárie predsedu JUDr. Boris 
Bilčak vysvetlil, že prvotný návrh programu rokovania komisie odporúča organizačné 
oddelenie v spolupráci so spracovateľmi materiálov a s konečnou platnosťou návrh programu 
stanoví predseda komisie. Pred schválením návrhu programu rokovania členmi komisie má 
každý člen komisie právo navrhnúť zmenu alebo doplnenie navrhovaného programu 
rokovania komisie. 

Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová odporučila, aby bol bod č. 8 a) z programu najbližšieho 
rokovania zastupiteľstva stiahnutý. 
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K bodu č. 10 
Záver 
 
Predseda komisie konštatoval, že program rokovania komisie bol vyčerpaný a poďakoval 
prítomným za účasť. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
.....................................................      ..................................................... 
   Dipl.-Kfm. Ing. Michal Demo                      Ing. František Petro 
           tajomník komisie              predseda komisie 
v zastúpení Ing. Kvetoslava Lipovská 


